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در ـ فضای ـ مجـازی #  پرسه ـ 

از غزه بنویسید
 کاربری با ذکر مصائب مردم مظلوم غزه نوشت: »ترس از بمباران جنگنده، هجوم 
تانک، تک تیراندازها، اسارت، قحطی، نبود دارو و درمان، آتش چادرها و حالا سرما و 

بارندگی دوباره... از غزه بنویسید...؛ اجازه ندید این جنایات عادی بشه...«
شهدای امام حسینی

 علیرضا زادبر به مناسبت سالروز شهادت میرزاکوچک خان جنگلی نوشت: »یحیی 
سنوار قهرمان جهان اسلام: صلح و مذاکره در کار نیست؛ یا پیروز می شویم یا کربلا 
رخ می دهد. میرزاکوچک خان جنگی ۱۰۳ ســال پیش: ما از سرسلسله مجاهدین 
اسلام، یعنی حضرت سیدالشهدا )ع( سرمشــق می گیریم، چه اقتدار یزید و دولت 

اموی کمتر از دولت تزاری نیست.«
خونریزترین امپراتوری اخلاقی

 دکتر روح الله صدیق: »در ده ســال اخیر حدود ۷۵۰میلیون ســقط جنین در 
دنیا رخ داده که حدود ۵۰۰میلیون نفرشــان، صرفاً به خاطر ناخواسته بودن، سقط 
شده  اند. بیش از تلفات تمام جنگ های ۵۰۰ سال اخیر؛ دنیای مدرن، خونریزترین 

امپراتوری اخلاقیِ تاریخ است.«
به یاد سید مقاومت

 این تصویر از محل شهادت سیدحسن 
نصرالله که بهنام توفیقی آن را ثبت کرده 
است، مورد توجه کاربران فضای مجازی 

قرار گرفت.
تبعات دوری

از آموزه های قرآن
 کاربری نوشــت: »خدا می گه این قدر 
بجنگید تا فتنه تموم شــه. از آموزه های 
اسلام و قرآن دور شدیم که فکر می کنیم 
اگر دنبــال توافق و صلــح و آتش بس و 
کاهــش تنــش در یک میدان باشــیم، 

دشــمن آروم می شــینه و میدان دیگه باز نمی کنه. تا باور نکنید در مسیر صلح و 
آرامش مسئله رفتار ما نیست و مشکل دشمنه، آش همینه.«

در زمین دشمن بازی نکنیم
 کاربری نوشت: »دشمن صهیونیستی- تکفیری داره بازی رسانه ای قبلی رو این بار 
با تکنیک های بهتری تکرار می کنه. با انتشــار اخبار بزرگ نمایی شده و کلیپ های 
کشتار نظامیان ســوری می خواد روحیه مردم و دولت ها رو از بین ببره. بیایید هر 
خبر و کلیپی می بینیم رو برای ویو و لایک گرفتن پخش نکنیم و در زمین دشمن 

بازی نکنیم!«
ما مثل هم نیستیم

 محمدمهدی مصلحی با انتشار 
تصویری از مداحانی که به مناطق 
جنگی هفته هــای اخیر رفته اند، 
نوشت: »شــما براندازا که جیگر 
نداشتید اوکراین و اسرائیل برید! 
اما ارزشــی ها سال ها توی سوریه 
جــون دادن؛ طلاهاشــون رو به 
مقاومت هدیه کــردن؛ الانم اگه 
اجازه بدن، مســتقیم با اسرائیل 

درگیر می شن.«
یادمون نمیره

 کاربری نوشت: »یادمون نمیره 
که همین چند ســال پیش کل دنیا اجماع کردن که بشــار اسد بره، و فقط ایران 
مخالف بود، و بشــار ماند! دولت ســوریه الان به مراتب قوی تر از اون سال هست و 

به زودی تروریست های اجاره ای رو ذبح می کنه.«
تیر خلاص

 احمد کارآمد: »این هشتگ »ابلاغ نکن« رو جدی بگیرید. تمام این پروپاگاندایی 
کــه اصلاح طلبان دارن می کنن بــرای اینه که با اجرائی شــدن لایحه حجاب در 
انتخاب های آتی دیگه نمیتونن با موضوعاتی مثل گشــت ارشاد و...، حریفشون رو 
لولو و طالبان جلوه بدن! لذا فریب مردم سخت میشه و این قانون حکم تیر خلاص 

داره براشون!«

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تأیید همه آنها از سوی کیهان نیست.

احکام اعدام در سال ۲۰۲۴ در آمریکا 
در میانه اعتراض های مکرر به ویژه از سوی 

سازمان ملل اجرا شدند.
به گــزارش خبرگزاری میــزان، آمریکا در 
میانه ادعای مخالفــت با اجرای احکام اعدام، در 
ســال ۲۰۲۴ نیز ۲۲ مورد از این احکام را اجرا 
کــرد. اگرچه آمریکا ادعا می کند که مدعی اجرای احکام اعدام اســت و برخی 
از ایالت های این کشــور روند اجرای این احکام را متوقف کرده اند، کارشناســان 
می گویند که این توقف اجرای احکام اعدام به معنای مرگ محکومان در زندان ها 

در میانه انتظار فرا رسیدن نوبت مرگ است.
دلیل این امر، در نظر نگرفتن راه حلی برای تعیین تکلیف پرونده این دسته 
از احکام و محکومان است؛ از این رو، محکومان به اعدام در ایالت هایی که اجرای 

حکم اعدام را متوقف کرده اند، تا زمان مرگ در حبس می مانند.
براساس آمارها، در حال حاضر و در میانه مخالفت ادعایی آمریکا با مجازات 
اعــدام، دو هزار آمریکایی در زندان های این کشــور در صف اعدام قرار دارند؛ از 

این تعداد ۴۰ مورد در صف اعدام فدرال و بقیه در صف اعدام ایالتی قرار دارند.
این آمار زمانی نگران کننده تر می شــود که نتیجه بررسی های انجام شده از 
سال ۱۹۷۳ در این کشــور، از تبرئه شدن بیش از ۲۰۰ زندانی محکوم به اعدام 
حکایت دارد؛ بررسی های یادشده نشان می دهند که نمی توانند اطلاعات دقیقی 

درباره افراد بی گناه اعدام شده در آمریکا ارائه کند.
نگاهی به اجرای احکام اعدام در ســال ۲۰۲۴ و چشــم انداز اجرای چنین 

احکامی در سال ۲۰۲۵ رویداد های مهمی را آشکار می کنند.
آلاباما امســال 6 حکــم اعدام اجرا کرد که از این تعداد ســه مورد با روش 

بحث برانگیز هیپوکسی نیتروژن )خفگی با گاز نیتروژن( انجام شد.
ارقام گردآوری شــده نشان می دهند که این رکورد یک رکورد ایالتی است؛ 
ضمن اینکه این رقم بالاترین میزان در میان ایالت های مختلف آمریکا در ســال 

۲۰۲۴ بوده است.
آلاباما همچنان تنها ایالتی در آمریکا است که حکم اعدام با گاز نیتروژن را 
اجرا می کند؛ سازمان ملل مخالفت جدی خود را با این روش اجرای حکم اعدام 

اعلام کرده است.
دادســتان ارشد ایالت آریزونا، اعلام کرد که این ایالت احتمالاً اجرای احکام 

اعدام را در سال ۲۰۲۵ از سر می گیرد.
آریزونا طی دو سال گذشته اجرای احکام اعدام را متوقف کرده بود؛ دلیل این 

امر اجرای ناموفق حکم اعدام در سال ۲۰۲۲ بود.
این ایالت از ســال ۲۰۱۴ اجرای احکام اعدام را به دلیل مشــکل در تهیه 
دارو بــرای اعــدام متوقف کرده بــود و اجرای ناموفق یک حکــم اعدام پس از 
 توقف هشت ســاله در ســال ۲۰۲۲ برای این ایالت انتقادهای زیادی را به دنبال

داشت.
دونالــد ترامپ، رئیس جمهور منتخب آمریکا در میانه کارزار انتخاباتی خود 

اعلام کرد که اجرای احکام اعدام فدرال را از سر خواهد گرفت.
پروژه ۲۰۲۵ به عنوان برنامه ترامپ برای دومین دوره ریاســت جمهوری بر 
اجرای احکام اعدام فدرال تاکید داشت؛ اگرچه ترامپ اعلام کرد که از این برنامه 

فاصله گرفته، اما بر تصمیم خود بر اجرای احکام فدرال اصرار کرد.
پیش بینی می شود در دوره دوم ریاست جمهوری آمریکا ۴۰ مورد حکم اعدام 
فدرال اجرا شود؛ وی در دوره پیشین ریاست جمهوری خود ۱۳ حکم اعدام فدرال 

را اجرا کرد.

 تداوم اجرای 
احکام اعدام 
در سال ۲۰۲۴

آمریکا

رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت 
نظام آموزش وپرورش گفت: دانش آموزان با 
اطمینان خاطر بدانند هیچ تغییری در مورد 

کنکور امسال گرفته نشده است.
محســن زارعی در گفت وگو با ایســنا، درباره 
برنامه هــای وزارت آموزش وپرورش برای افزایش 
میانگین معدل دانش آموزان در امتحانات نهائی، 
اظهار داشت: برای این کار باید برنامه منسجمی در 
نظر گرفته شود؛ ابتدای سال بخشنامه ای مبتنی بر 
تحلیل نتایج امتحانات سال گذشته در نظر گرفته 
شــد تا برنامه ریزی های امسال براساس آن انجام 
شود و نشــان دهد عملکرد دانش آموزان در چه 

دروسی ضعیف و در چه موضوعاتی اشکال داشتند 
تا در جهت رفع آن قدم برداشت؛ همچنین بر لزوم 
توانمندســازی همکاران و تقویت دانش آموزان بر 

موضوعات درسی باید تمرکز شود.
زارعــی با اشــاره بــه موضــوع »راهنمای 
عمــل« به عنوان مبنایی برای طراحی ســؤالات 
آزمون های نهائــی در جهت افزایــش میانگین 
نمرات دانش آموزان، افزود: لازم است با همکاری 
سازمان پژوهش و دبیرخانه ها بسته های آموزشی 
برای همــکاران و دانش آموزان تولید شــود که 
چارچوب ســؤالات آزمون نهائی را توضیح دهند 
و ارزشیابی های مستمر و آزمون های نوبت اول بر 

اساس همین چارچوب راهنمای عمل طراحی شود 
 تا دانش آموزان نسبت به آزمون های نهائی آشنایی

پیدا کنند.
وی همچنین به موضوع تاثیر سوابق تحصیلی 
در کنکور اشــاره کرد و ادامه داد: در حال حاضر 
تکلیــف وزارت آموزش وپــرورش تولید ســوابق 
تحصیلی مشخص است. امسال تغییری در مصوبه 
کنکور ایجاد نخواهد شــد زیــرا تغییرات قبل از 
شهریور باید اتفاق بیفتد و اطلاع رسانی انجام شود.

رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت نظام 
آموزش وپرورش با بیــان اینکه تاثیر 6۰درصدی 
ســوابق تحصیلی برای کنکور قطعی است عنوان 

کرد: بــرای پایه یازدهم ۲۰درصــد و برای پایه 
دوازدهم تاثیر ۴۰درصدی سوابق تحیصلی لحاظ 
اســت لذا دانش آموزان با اطمینان خاطر بدانند 
هیچ تغییری در تصمیم امسال گرفته نشده و تمام 
فرآیندهای آزمون نهائی در خود آموزش وپرورش 

اتفاق می افتد و سهم آنها کاملًا محفوظ است.
زارعی با بیان اینکه بخشنامه  امتحانات نوبت 
اول ارســال شــده اســت، گفت: امتحانات برای 
پایــه دوازدهم، کســانی که درس افتــاده دارند 
از دوم دی مــاه آغاز می شــود، ســایر پایه ها نیز 
 توصیه شــد تا ۲۴ دی مــاه برنامه ریزی آزمون را

انجام دهند.

آموزش  و پرورش:

مصوبه کنکور تغییری نداشته
تأثیر ۶۰ درصدی امتحانات نهائی »قطعی« است

چمران خبر داد

اتوبوس برقی به بندرعباس  ورود تراموا و ۸۰ 
برای انتقال به تهران

رئیس شورای شــهر تهران از ورود تراموای چینی به 
کشــور خبر داد و گفت: تراموا به بندرعباس رسیده و در 

حال ترخیص است.
به گزارش ایســنا، مهدی چمران پیش از آغاز جلسه یکشنبه شورای 
شهر تهران در مورد شایعاتی مبنی بر عدم ورود واگن های چینی به تهران 
با بیان اینکه ورود واگن ها به کشــور لغو نشــده و قرار است که بهمن ماه 
وارد کشــور شود و تلاش خوبی هم برای پرداخت پنج درصد سهم دولت 
انجام شــده است، اظهار داشــت: اعلام کردند که ان شاءالله در این هفته 
پرداخت پنج درصد مابقی نیز انجام خواهد شــد؛ البته ساخت واگن ها در 

حال انجام است.
چمــران با تاکید بر اینکه تراموا نیز به بندرعباس رســیده و در حال 
ترخیص است، افزود: همچنین بیش از ۸۰ دستگاه اتوبوس برقی علاوه بر 
اتوبوس های قبلی که در حال حمل است، وارد شده است که پس از تأیید 

سازمان استاندارد ترخیص اتوبوس ها انجام خواهد شد.
وی درخصوص قطع درختان خیابان ولی عصر نیز تأکید کرد: درختان 
خیابان ولی عصر عمر خوبی داشتند اما وقتی مشکل ایجاد می کنند و ممکن 
است آفت آن به دیگر درختان برسد و از درون می پوسند چاره ای دیگر جز 
قطع آنها نیست؛ اما باید کنار آن و یا به جای آن یک یا چند درخت هرس 
شــود؛ البته وظیفه شهرداری است که مرتباً وضعیت درختان را پیگیری 

کند و هرجا درختی قطع می شود، جای آن درخت بکارد.
رئیس سازمان بهزیستی:

پوشش بیمه ای زنان سرپرست خانوار روستایی 
به ۱۰۰ درصد رسید

رئیس سازمان بهزیستی کشور از صفر شدن جامعه هدف فاقد 
پوشش بیمه اجتماعی )زنان سرپرست خانوار روستایی( خبر داد.
به گزارش ایســنا، سیدجواد حسینی در مراسم توشیح و رونمایی از 
تفاهمنامه و قرارداد بیمه اجتماعی بانوان سرپرســت خانوار روستایی و 
عشایری تحت پوشش بهزیستی با اشاره به انعقاد این قرارداد و تفاهمنامه، 
گفت: با اضافه شــدن ۹هزار زن سرپرست خانوار روستایی تحت پوشش 
بهزیستی به جمعیت تحت پوشش بیمه های اجتماعی، تعداد افراد )زنان 
سرپرست خانوار روستایی و عشایری( فاقد بیمه اجتماعی به صفر رسید 

و ۱۰۰درصد آنها تحت پوشش قرار گرفتند.
حسینی با بیان اینکه سازمان بهزیستی به اندازه کافی اجتماعی نشده 
است و جامعه هنوز با خدمات متنوع این سازمان که از پیش از تولد تا 
پس از مرگ ارائه می شــود آشــنا نیست، افزود: یکی از جوامع هدف ما 
زنان سرپرست خانوار هستند که خدمات متنوعی شامل مهارت آموزی، 

اشتغال و... دریافت می کنند.
وی ادامه داد: هم اکنون زنان سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی 
وام ۳۰میلیــون تومانی بلاعوض دریافت می کنند. همچنین به این افراد 
تســهیلات اشتغال زایی از محل ۱6هزار میلیارد تومان تسهیلات مربوط 

به اشتغال سازمان بهزیستی پرداخت می شود.
رئیس ســازمان بهزیســتی با اشــاره به وجود ۲۲۰هزار مددجوی 
بهزیستی فاقد مسکن گفت: ۲۰درصد این افراد را افراد دارای معلولیت 
تشکیل می دهند و زنان سرپرست خانوار نیز جزو آن ۸۰درصد هستند. 
بهزیســتی متعهد به تامین ۲۰هزار مســکن برای این افراد در ســال 
۱۴۰۳ است که افراد دارای معلولیت و زنان سرپرست خانوار در اولویت 

واگذاری قرار دارند.

ششمین جلسه رسیدگی به پرونده »چای 
دبش« در شعبه اول دادگاه انقلاب اسلامی 
ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران کلان و 

عمده در نظام اقتصادی برگزار شد.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، ششمین 
جلسه رسیدگی به پرونده موسوم به چای دبش در 
شعبه اول دادگاه انقلاب اسلامی ویژه رسیدگی به 
جرایم اخلالگران کلان و عمده در نظام اقتصادی 
به ریاست قاضی پســندیده، مستشاران دادگاه، 
نماینده دادســتان، متهمان، وکلای آنها، شکات 
پرونده، نمایندگان ســازمان های گزارش دهنده، 
بانک های شاکی، بانک مرکزی و گمرکات برگزار 

شد.
قاضــی در ابتدای جلســه دادگاه گفت: در 
جلسات گذشته دادگاه رسیدگی به پرونده دبش 
کیفرخواســت قرائت و شکایت شکات ارائه شد. 
دادگاه با توجه به اینکه درخصوص متن شکایت، 

مســتندات و ادله آنها نیاز به اطلاعات بیشتری 
داشــت، مکاتباتی را با بانک های شاکی و دیگر 
سازمان های گزارش دهنده از جمله گمرکات کشور 
انجام داد و یکی از موارد مورد تقاضا، ارسال پاسخ 
این استعلامات به طور مستند و دقیق، در چند 

روز آینده به دادگاه است.
وی افزود: در جلســات گذشته اظهارات سه 
نفر از متهمان پرونده پس از تفهیم اتهام استماع 
و دلایل و ادله موردنظر آنها به دادگاه ارائه شــد، 
همچنین وکلای متهم ها به دفاع از آنها پرداختند.
در ادامه جلسه دادگاه یکی دیگر از متهمان 
پرونده دبش با دستور قاضی در جایگاه حاضر شد 
و پس از تفهیم اتهام مندرج در کیفرخواست، به 
سؤالات مطرح شده پاســخ داد و در ادامه وکیل 
متهم در جایگاه حاضر شد و مطالبی را در دفاع 

از موکل خود بیان کرد.
 همچنیــن متهم ردیف پنجــم پرونده که 

مسئول تهیه صورت های مالی در گروه دبش بود 
در جایــگاه حاضر و به دفــاع از خود در رابطه با 
اتهامات مطرح شده در کیفرخواست پرداخت و به 
سؤالات قاضی پسندیده پاسخ داد، همچنین وکیل 
متهم نیز در دفاع از اتهامات موکلش توضیحاتی 

را به دادگاه ارائه کرد.
نماینده یکی از متهمان حقوقی پرونده نیز در 
جایگاه حاضر شد و با توجه به کیفرخواست صادره 
دفاعیات خود را بیان کرد، در ادامه نیز وکیل متهم 

به دفاع از موکل خود پرداخت.
ســپس قاضی پســندیده تذکر داد: به دلیل 
اینکه رسیدگی به پرونده طبق ترتیب متهمان در 
کیفرخواست و براساس اشخاص حقوقی متهم در 
پرونده است، تمام متهمان حقوقی پرونده، باید 
نماینده ای به دادگاه معرفی کنند تا دادگاه در روند 

تفهیم اتهامات با مشکل مواجه نشود.
وی ادامــه داد: دادگاه به متهــم ردیف اول 

درخصوص تکلیف به استرداد منابع ارزی یا کالای 
موضوع منابع ارزی اخطار می دهد، زیرا هرچه که 
به فرآیند پایان جلسات رسیدگی نزدیک می شویم 
اهمیت این موضوع بیشــتر می شــود. براساس 
استعلاماتی که از دادســرا دریافت کرده ایم، در 
مدت زمان تحقیقات برای متهم ردیف اول امکان 
تماس تلفنی و تصویری با اشخاص خارجی برقرار 
بــوده و وکلای متهم ردیف اول به نمایندگی از 
وی برای پیگیری این موضوع، مراجعات مکرری 
به خارج از کشور داشتند ولی هیچ کدام نتیجه ای 
نداشته اســت، بنابراین دادگاه تکلیف دارد این 
موضوع را مجدداً به متهم اخطار دهد و تفهیم کند 
که درخصوص استرداد این منابع ارزی کلان که 
در حال حاضر در اختیار وی است، تلاش کنید.

قاضی پسندیده در پایان جلسه دادگاه اعلام 
کرد که جلسه بعدی دادگاه در زمان مقرر برگزار 

خواهد شد.

در ششمین جلسه دادگاه مطرح شد

اخطار قاضی به متهم ردیف اول پرونده »چای دبش« برای استرداد منابع ارزی

رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز:

امسال نیازمند ۲۰ هزار میلیارد تومان 
کمک خیران هستیم

 رئیس مجمع خیرین مدرسه ســاز با بیان اینکه ســال گذشــته
۸هزار میلیارد تومان احتیاج داشــتیم که خیران ۱۲هزار میلیارد تومان 
کمک کردند، گفت: امســال نیازمند ۲۰هزار میلیارد تومان کمک خیرین 

هستیم.
به گزارش ایسنا، ناصر قفلی در همایش گرامیداشت روز جهانی معلولان با بیان 
اینکه خیرین توجه خاصی نسبت به دانش آموزان استثنایی دارند، اظهار داشت: در 
کل کشور اگر ۵۰درصد مدرسه ساخته می شود، ۲۰درصد آن توسط خیرین است.

قفلی با بیان اینکه در خراســان بیش از ۸۰درصد مدارس ساخته شده توسط 
خیرین احداث شــده است، افزود: کمبودها وجود دارد، از خیرین می خواهیم ما را 

یاری کنند؛ هیچ کاری بهتر از این نیست که به افراد نیازمند کمک کنیم.
وی با بیان اینکه اگر می توانید یک مدرسه بسازید و اگر نمی توانید یک کلاس 
بسازید، ادامه داد: تعداد مدارس نیمه کاره زیاد است، کمک کنید مدارس نیمه کاره 

تمام شود، رئیس جمهور قول دادند مدارس نیمه کاره امسال تمام شود.
رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز با بیان اینکه سال گذشته ۸هزار میلیارد تومان 
احتیاج داشــتیم که خیران ۱۲هزار میلیارد تومان کمک کردند عنوان کرد: امسال 
پیش بینی شده نیازمند ۲۰هزار میلیارد تومان باشیم که کمک خیرین را می طلبد.

رئیس سازمان غذا و دارو:

کمبود های دارویی
به حداقل خواهد رسید

رئیس سازمان غذا و دارو از برنامه ریزی های دقیق برای رفع مشکلات 
موجود در تأمین دارو های اساسی خبر داد و گفت: طی هفته های آینده این 

کمبود ها به حداقل می رسد.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، مهدی پیرصالحی، با اشاره به کمبود مقطعی 
برخی داروها، از جمله لاموتریژین برای بیماران مبتلا به صرع، افزود: مشکل اصلی در 
تأمین این داروها، کمبود نقدینگی در صنایع دارویی کشور است که مانع تهیه بموقع 
مواد اولیه شــده است. با این حال، این دارو کمبود مطلق ندارد و بیماران می توانند 

با مراجعه به سامانه تیتک یا معاونت های غذا و دارو نسبت به تهیه آن اقدام کنند.
پیرصالحی افزود: با تلاش های مضاعــف، به زودی این کمبود ها مدیریت و به 
حداقل خواهد رسید. کمبود ها در مناطق مختلف کشور پراکنده است، طی دو تا سه 

هفته آینده با مدیریت تولید و توزیع، این مشکلات کاهش می یابد.
وی درباره کمبود انسولین های برند خارجی گفت: این کمبود ناشی از کاهش 
تولید و واردات است. البته این انسولین ها در داروخانه های مرجع موجود هستند و 

سطح عرضه آنها نیز به زودی گسترش خواهد یافت.
رئیس سازمان غذا و دارو با اشاره به تأثیر تحریم ها و مشکلات ارزی ادامه داد: 
تحریم ها و تأخیر در انتقال ارز به اروپا، همراه با اختلاف قیمت ارز که از سال ۱۴۰۱ 
در حوزه دارو ایجاد شــد، منجر به عدم تأمین نقدینگی مناسب برای شرکت های 
دارویی شــده است. این مســئله موجب تأخیر در تهیه مواد اولیه و در نتیجه بروز 

کمبود ها شده است.
پیرصالحی درباره کمبود وارفارین بیماران قلبی نیز بیان داشت: علی رغم تأمین 
بیش از نیاز این دارو طی ماه های اخیر، به دلیل کمبود های گذشته هنوز عطش بازار 
رفع نشده است. با این حال، وارفارین در داروخانه های اصلی تمامی شهر ها موجود 

است و شرایط به زودی به حالت عادی بازخواهد گشت.

معاون وزیر آموزش  و پرورش خبر داد

اعطای ضریب ویژه به معلمان غیررسمی در آزمون  استخدامی دی ماه
معاون حقوقــی و امور مجلــس وزارت 
ویژه  لحاظ شدن »ضریب  از  آموزش وپرورش 
سنواتی« برای پذیرش معلمان غیررسمی در 
اولین بار  آزمون اســتخدامی ماده ۲۸، برای 

خبر داد.

به گزارش ایســنا، قاسم احمدی لاشکی با بیان 
اینکه آزمون استخدامی آموزش وپرورش در دی ماه 
برگزار می شــود افــزود: به ازای هر ســال خدمت 
تمام وقت )۲۴ســاعت در هفته( معلمان غیررسمی 
تا پنج ســال خدمت، این افراد ضریب ۱.۱ دریافت 

می کنند اما با خدمت بیش از پنج سال، این ضریب 
به ۱.۵ می رســد یعنی افراد هر نمره ای که دریافت 
می کنند ضربــدر ۱.۵ می شــود. بنابراین احتمال 
قبولی این معلمان در آزمون های اســتخدامی ماده 
۲۸ به دلیل سابقه ای که در آموزش وپرورش دارند، 

افزایش می یابد. 
وی با تاکید بر اینکه این دســته از معلمان برای 
استخدام در آموزش وپرورش باید در آزمون شرکت 
کنند، گفت: تا زمانی که قانون تغییری نکرده، روال 

استخدام بر همین منوال است.

گزارش  تایلند  محلی  رســانه های 
دادند بر اثر سیل در ۸ استان این کشور 
دست کم ۱۲ نفر جان باخته و صدها هزار 

نفر دیگر نیز تحت تاثیر قرار گرفته اند.
به گزارش ایسنا، اداره هواشناسی تایلند 
اعلام کرد که بارش شــدید باران باعث سیل 

گسترده شده است.
به گفته این ســازمان، تاکنون بیش از 6۴۰هزار خانوار در هشت استان 

تحت تاثیر قرار گرفته اند.
همچنین سازمان هواشناسی تایلند هشدار داد که احتمال بارش بیشتر 

در مناطق جنوبی وجود دارد.

سیل
 با ۱۲ کشته

و صدها هزار آواره 

تایلند

فرمانده کل انتظامی کشــور با بیان اینکه 
امــکان ادامه تحصیل مشــمولان غیرغایب 
دیپلم در خارج از کشــور فراهم شده است؛ 
گفت: این قانون شامل افرادی می شود که در 
 دانشگاه های مورد تایید وزارت علوم تحصیل

کنند.
به گزارش سایت پلیس، سردار احمدرضا رادان 

در حاشیه نشست معاونین وظیفه عمومی سراسر 
کشــور که در محل سازمان وظیفه عمومی فراجا 
برگزار شــد، در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: 
برابر قانون و در برنامه پنج ساله برنامه هفتم مقرر 
شد، مشمولان غیرغایب دیپلمی که تمایل دارند 
در خارج از کشــور ادامه تحصیل دهند، بتوانند با 
وثیقه ای که قانون تعریف می کند و به زودی اعلام 

خواهد شد، از این امکان بهره مند شوند.
رادان افزود: این قانون شامل افرادی می شود که 
غیرغایب باشند و در دانشگاه های مورد تایید وزارت 
علوم تحصیل کنند و افراد باید در سیر مراحل قانونی 

این کار قرار گیرند.
وی در پاســخ به اینکه فراجا چه اقدامی درباره 
مشــمولانی که تمایلی به انجام خدمت ســربازی 

ندارنــد، انجام خواهد داد، گفت: اولین توصیه ما به 
این مشمولان مراجعه و انجام خدمت سربازی است 
چراکه امکانات فراهم و مدت خدمت نیز کاهش یافته 
است و توصیه بعدی به افراد و صاحبان مشاغل است 
که نباید از افراد مشمول و غایب به کارگیری کنند و 
در تلاشیم برابر قانون محدودیت های بیشتری برای 

این افراد لحاظ کنیم.

سردار رادان:

امکان تحصیل مشمولان غیرغایب دیپلم در خارج از کشور فراهم شد

رئیس مرکز جوانی جمعیت، ســلامت 
خانواده و مدارس وزارت بهداشت، گفت: ۱۳ 
استان برخوردار که از نظر درآمد، اشتغال 
و مسکن کمترین مشکل را دارند، صاحب 
کمترین میزان باروری کلی در کشور هستند.
به گزارش وبــدا، صابر جباری فاروجی اظهار 
داشت: در سیاســت های جمعیتی، چند برنامه 
بالادســتی مرتبط با فرزندآوری و جمعیت داریم 
که شامل سیاست های کلی جمعیت، سیاست های 
کلی خانواده، سیاســت های کلی سلامت و حتی 

سیاست های کلی رفاه و تامین اجتماعی است.
جباری با بیان اینکه متاســفانه کشــور ما به 

ســرعت در حال رفتن به سمت چاله جمعیتی 
اســت، افــزود: ازدواج حتما مهم اســت اما اگر 
۱۰میلیون نفری که در ســن ازدواج قرار دارند، 
ازدواج کنند، نرخ باروری در سال های آینده رشد 
می کند، چون در کشور ما متوسط تولد اولین فرزند 
پس از ازدواج، بالای ۴ ســال است یعنی در این 
جوان ها، فرزندآوری در سال های اول رخ نمی دهد.
وی با اشــاره به ضــرورت مشــارکت همه 
دســتگاه های اجرائی کشــور در حوزه جمعیت 
یادآور شد: وزارت بهداشت می تواند نقش مهمی 
در سلامت جمعیت داشته باشد چون مراقبت های 
قبل، حیــن و بعد بارداری، ســلامت نوزادان و 

کودکان توســط وزارت بهداشــت ارائه می شود 
بنابراین وزارت بهداشت در حوزه جمعیت، نقش 

ویژه ای دارد.
رئیس مرکز جوانی جمعیت، سلامت خانواده 
و مدارس وزارت بهداشت ادامه داد: در سیاست 
کنترل جمعیت همه دستگاه ها و وزارت بهداشت 
نقش خود را بــه خوبی انجام دادند اما در حال 
حاضر و در راســتای افزایش نرخ رشد جمعیت، 
وزارت بهداشــت اســت که با تمــام توان برای 
جوانی جمعیت کار می کند. مهم ترین مسئله در 
رشد جمعیت و فرزندآوری، فرهنگ سازی است 
تا انگاره های ذهنی مردم برای ســرمایه دانستن 

فرزند به جای هزینه، تغییر یابد.
جباری گفت: ۱۳ اســتان برخوردار کشور که 
از نظر درآمد، اشتغال و مسکن کمترین مشکل را 
دارند، صاحب کمترین میزان باروری کلی در کشور 
هستند. چون سبک زندگی و نگاه به مادری تغییر 
نکرده اســت و بسیاری از افراد علی رغم تحصیل 
بالا و درآمد مناسب، اقدام به ازدواج و فرزندآوری 

نمی کنند.
وی بیان داشــت: ازدواج، فرزندآوری، سقط، 
ناباروری و مهاجرت، بخشی از چالش های جمعیت 
هستند و نگاه تک بعدی به جمعیت، نادرست است 

و ما را به خطا می اندازد.

رئیس مرکز جوانی جمعیت وزارت بهداشت:

کمترین میزان فرزندآوری در ۱۳ استان برخوردار کشور است

و  اندویورولوژی  کنگره  پانزدهمین  رئیس 
یورولاپاراســکوپی ایران اعلام کرد استعمال 
دخانیات یکی از مهم ترین عوامل ایجاد سرطان 

مثانه است.
به گــزارش دبیرخانه کنگــره اندویورولوژی و 
یورولاپاراسکوپی ایران، سید حبیب الله موسوی بهار 
افزود: ســرطان مثانه که در بین مردان زیاد شــایع 
است. دود سیگار و تراشکاری و جوشکاری، رنگ کاری 
صنعتی، نقاشــی در و پنجره یا کار با بنزین و تینر 

می تواند در بروز آن نقش مهمی ایفا کند.
موسوی بهار با بیان اینکه مشکل کلیه و مجاری 
ادراری در زنان و مردان مســاوی بوده اما در میان 
انــواع بیماری های اورولوژی، درصد شــیوع در دو 

جنــس متفاوت اســت، ادامه داد: ســنگ کلیه در 
مردان دو برابر شــایع تر اســت اما عفونت مجاری 
اداری در زنان بیشتر اتفاق می افتد. بی اختیاری ادرار 
در زنان مشکلات بیشــتری ایجاد می کند و برخی 
ناهنجاری هــای مادرزادی کلیه نیز در جنس مونث 

بیشتر دیده می شود.
وی بــا بیان اینکه یکی از مهم ترین مشــکلات 
ســنگ کلیه بوده که بخشی از آن ارثی و خانوادگی 
است، بیان داشت: اضافه وزن، نوع و میزان خوردن 
آب، تغذیه و میزان نمک یا مکمل های مصرفی باعث 
بروز سنگ کلیه می شود. بیش از ۲۰۰ متخصص در 
این بخش تحصیلکرده و تخصص دارند و هر ســال 
کنگره بین المللی این رشــته در یکی از کشورهای 

جهان برگزار می شود.
این پزشک متخصص با اشاره به پانزدهمین دوره 
کنگره اندویورولوژی و یورولاپاراسکوپی ایران گفت: 
در واقع اندویورولوژی شــاخه تخصصی از اورولوژی 
اســت که به مشــکلات کلیه و دســتگاه تناسلی 
می پردازد؛ اندویورولوژی به جراحی های غیرتهاجمی 
می پردازد. یورولاپاراسکوپی نیز به معنای لاپاراسکوپی 

در بخش اورولوژی است.
موســوی بهار، هدف کنگره پانزدهم را افزایش 
دانــش روز متخصصان در حــوزه عمل های کمتر 
تهاجمی در حوزه کلیه و دســتگاه ادراری و تناسلی 
خواند و اظهار داشــت: شــایع ترین مشکلات کلیه 
و مجاری اداری که شــامل ســنگ مجاری اداری و 

ناهنجاری های مادرزادی، بدخیمی ها، ســرطان ها، 
تصادفات و تروماهای مختلف است که با اندوسکوپی 
قابل علاج بوده و نیاز به عمل باز نیســت، در ایران 
از ســال های ۷۵ به بعد این گونه عمل های جراحی 
آغاز شروع شــده و فوق تخصص های زیادی در این 
حوزه تربیت شده اند و تقریباً در تمام استان ها بخش 
قابل توجهی از این عمل ها با این روش انجام می شود.
وی بــا تاکید بر اینکه این کنگره از ۱۴ الی ۱6 
آذر در هتل قلب بیمارســتان شهید رجایی برگزار 
می شود، افزود: میهمانان خارجی از کشورهای عراق، 
افغانستان، تاجیکستان، ازبکستان و کشورهای عربی، 
آمریــکا، کانادا، آلمان اتریش و هندوســتان در این 

کنگره حضور دارند.

رئیس پانزدهمین کنگره اندویورولوژی و یورولاپاراسکوپی:

استعمال دخانیات یکی از شایع ترین علت های سرطان مثانه است

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان ملایر 
گفت: باند توزیع گوشت های آلوده در سطح 
این شهرستان کشف و منهدم شد و در این 

رابطه ۶ متهم دستگیر شدند.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از دادگستری کل 
اســتان همدان،  محمد رحیمی  اظهار داشــت:  در 
تاریخ دهم آذر اخبــاری مبنی بر افزایش بی رویه 
مراجعه حضوری شــهروندان بــه مراکز درمانی با 
موضــوع ابتلا و درگیری با بیماری های مشــترک 

بین انسان و دام وصول شد.
رحیمــی ادامه داد: با هدف شناســایی علل و 
عوامل آلودگی و شیوع بیماری، دستور مقتضی به 
ضابطان خاص صادر شد و این امر به صورت ویژه در 

دستورکار سربازان گمنام امام زمان)عج( در سازمان 
اطلاعات فرماندهی انتظامی این شهرســتان قرار 
گرفت. با انجام سلسله اقدامات اطلاعاتی پیچیده و 
بدون وقفه، منشأ این بیماری ها شناسایی و مشخص 
شد مراجعان به مراکز درمانی با مصرف گوشت های 

آلوده مسموم شده اند.
وی افزود: همچنیــن در تکمیل این اقدامات 
مشــخص شد که این گوشت ها از طریق سه واحد 
صنفی قصابی در بین شــهروندان توزیع شــده و 
لذا با دســتور قضائی صادره تحرکات این افراد به 
صورت شــبانه روزی و لحظه ای پایش و محرز شد 
فردی به هویت )الف- الف( که از دلالان میدان دام 
ملایر اســت، اقدام به خرید لاشه حیوانات مریض 

عفونی و تلف شده با قیمت بسیار پایین از دامداران 
کرده است.

دادســتان عمومی و انقــلاب ملایر گفت: وی 
توسط فردی به نام )الف- ت( و از توزیع کنندگان 
عمده گوشــت قرمــز در بین واحدهــای صنفی 
رستورانی دانشــگاه ها است، به کشتارگاه صنعتی 
دام ملایر منتقل و با همکاری دو نفر از دامپزشکان 
آن مرکز سلامت لاشه ها تایید و پس از لیبل بندی 
توســط رئیس اتحادیه قصابان و یکی از واحدهای 
عرضه گوشت در این شهرستان اقدام به توزیع این 

گوشت های آلوده در بین مردم می کردند.
رحیمــی ادامــه داد: پس از مستندســازی از 
اقدامات مجرمانه اعضای این باند طی یک عملیات 

منسجم پلیسی و اطلاعاتی پیچیده ظرف دو ساعت 
هــر 6 نفر افراد مذکور بــه عنوان عضوهای اصلی 
دستگیر و با مشاهده مدارک موجود همگی به بزه 

انتسابی خود اعتراف کردند.
وی یادآور شد: در این خصوص پرونده قضائی 
تشکیل و متهمان پس از بازجویی و تفهیم اتهام با 

قرار قانونی راهی زندان شدند.
دادســتان ملایر خاطرنشان کرد: تاکنون لاشه 
دو رأس گاو و ۲۵ رأس گوسفند از این باند کشف 
شده و با دستور صادره این دادستانی توسط اداره 
دامپزشکی معدوم شده است. ضمن آنکه مسئول 
کشــتارگاه صنعتی دام ملایر نیز به همین عنوان 

اتهامی تحت تعقیب قرار گرفته و متواری است.

بازداشت ۶ نفر در ماجرای توزیع گوشت های آلوده در ملایر


